
 

1 

Zápis z jednání  

Pracovní skupiny pro rovné příležitosti 
 

Projekt Místní akční plán vzdělávání pro Hlučínsko východ II 
 CZ.02.3.68/0.0/0.0/17_047/0009111 

 
 

Místo a čas konání: Obecní úřad Bolatice, 29. 11. 2018, zahájení ve 14 hodin 

Seznam účastníků: vizte prezenční listinu 

 

Úvodem všechny přítomné za MAP pro Hlučínsko východ a pro Hlučínsko západ II přivítala Hana 

Paverová, vedoucí projektu MAP II, která následně představila, resp. připomněla program jednání. 

Prvním bodem programu byla volba předsedy PS pro rovné příležitosti. Na post předsedy PS pro 

rovné příležitosti za MAP pro Hlučínsko-východ II byl navržen, v nepřítomnosti, avšak po předchozí 

domluvě, pan Mgr. Miroslav Všetečka, který byl předsedou PS pro inkluzivní vzdělávání a podporu 

dětí a žáků ohrožených školním neúspěchem v MAP I. Pan Všetečka byl přítomnými jednohlasně 

zvolen předsedou PS. V úvodní části byl dále předán prostor pro představení náplně práce členů 

pracovní skupiny zastupujících neziskový sektor / příspěvkové organizace zaměřené mj. na práci 

s dětmi či rodinami.  

Nejprve se za Hlučínsko západ slova ujala pan Jana Fischerová z Eurotopie.cz, o.p.s. 

Zmínila, že je zaměření jejich organizace velmi široké, aktivit a projektů je značné množství, 

spolupracují s různými institucemi včetně škol či dětských domovů; rozhodně tedy doporučuje 

prostudovat příslušné webové stránky (http://opava.eurotopia.cz/). Služby se zaměřují na rodiny 

a jednotlivce v rámci Moravskoslezského kraje, střediska se nacházejí v Opavě, Bruntále a Jeseníku. 

U MPSV je registrováno několik sociálních služeb jako např. SAS, poradna, nízkoprahový klub v Opavě 

apod. Pracovníci dané společnosti vykonávají rovněž terénní sociální práci (doprovázení pěstounů, 

doučování dětí se SVP aj.). Paní Fischerová uvedla, že pracují i na adaptačních a preventivních 

projektech; snaží se nabídnout komplexní služby pro celou rodinu. Novým projektem je spolupráce 

s Probační a mediační službou, kdy pomáhají zvládnout situaci osobám v podmínce a snaží se působit 

preventivně tak, aby se tyto osoby nedostaly do výkonu trestu a aby se znovu nedostaly ani do 

konfliktu se zákonem. S. Paní Fischerová dala přítomným k nahlédnutí Výroční zprávu Eurotopie.cz.  

Za Hlučínsko východ vystoupila nejprve paní Radmila Löwová z Dětské rehabilitace Hlučín.  

V úvodu zmínila základní informace, jako je sídlo organizace v Hlučíně, popis cílové skupiny, kterou 

představují děti od 1 do 7 let, jimž poskytují zdravotní a sociální péči. Paní Löwová popsala nejen 

činnosti, kterými pomáhají dětem a jejich rodinám již řadu let, ale podělila se i o nové projekty, jako 

je např.  neurorehabilitace, rovněž uvedla, že je podaný projekt, který by měl umožnit rozšíření péče 

pro děti do 15 let, neboť je o dané služby zájem, stejně tak o odlehčovací služby, a to zejména 
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o víkendech. Jak paní Löwová podotkla, Dětská rehabilitace Hlučín se snaží být centrem, které rodině 

poskytuje komplexní péči. Více informací zájemci naleznou na webu: http://www.drh.cz/  

Dále bylo slovo předáno paní Markétě Skopkové, sociální pracovnici ze Sociálně aktivizační služby pro 

rodiny s dětmi v Hlučíně, resp. Centra sociálních služeb Ostrava. Paní Skopková přítomné obeznámila 

s tím, že jejich organizace poskytuje na Hlučínsku služby rodinám v nepříznivé situaci; jedná se 

o velkou instituci, která sídlí v Ostravě, ale pro klienty z Hlučínska mají sídlo v prvním patře Dětské 

rehabilitace Hlučín. Také SAS Hlučín se, jak paní Skopková uvedla, snaží zajistit komplexní program 

pro rodiny – mezi jejich aktivity patří i pomoc rodinám s rozpočty, podpora při hospodaření s penězi, 

doprovází je rovněž na různé instituce/úřady, pomáhají s nácvikem dovedností v jednání na úřadech, 

školách apod. Od ledna bude k dispozici i krizové centrum pro děti. Pro více informací bylo odkázáno 

na webový portál: http://www.css-ostrava.cz/  

H. Paverová poděkovala všem třem členkám za krátkou prezentaci organizací, resp. společností, které 

zastupují. Setkání PS se následně zaměřilo na další bod programu, kterým byl výčet plánovaných 

aktivit spolupráce, tedy materiál, jenž obdrželi všichni členové PS jako jeden z výstupů prvního 

setkání via e-mail. Na tomto místě byla zmíněna i Metodika pro rovné příležitosti, kterou všichni 

členové rovněž obdrželi e-mailem. U aktivit bylo vysvětleno, že tyto jsou určeny primárně pro MŠ, ZŠ 

a ZUŠ, u některých aktivit je počítáno i se zapojením SVČ. Veškeré aktivity napříč všemi tematickými 

oblastmi jsou plánované pro všechny zapojené subjekty stejnou měrou, nicméně plánovaný počet 

aktivit a dílčích podaktivit nemusí být striktně daný – pakliže daná škola nebude mít o některou 

z aktivit zájem v plném plánovaném rozsahu, nemusí této možnosti využít.  

V případě aktivity „Programy primární prevence na školách“ H. Paverová zmínila, že chceme jakožto 

realizační tým (RT) oslovit odborníky, následně už bude komunikace, resp. domlouvání konkrétních 

termínů probíhat na úrovni jednotlivých škol a daných odborníků. Členové PS navrhli jako další 

vhodné téma základy finanční gramotnosti. Programy primární prevence by měly začít na jaře 2019.  

V případě Metodických dnů navrhli členové PS jako vhodný termín březen/duben, případně říjen 

2019. O odbornících a tématech budou dále uvažovat a dají členům RT na vědomí via e-mailovou 

nebo telefonickou komunikaci. U aktivit exkurze do firem a polytechnické činnosti bylo řečeno, že 

bude v průběhu ledna 2019 spuštěn rezervační a informační systém, kam bude mít přístup každá 

škola, a skrze tento bude mít naprostý přehled v aktivitách a také možnost zarezervovat si vyhovující 

termín akcí. V případě exkurzí do firem navrhují členové PS, aby tato aktivita nebyla určena pro 7. a 8. 

třídu, jak bylo původně uvedeno, ale pro žáky 8. a 9. třídy. V případě polytechnických činností pro ZŠ 

je cílem především rozšířit spektrum mimoškolních aktivit. 

H. Paverová dále členy PS informovala, že bude uskutečněno další jednání se zástupkyní Slezských 

staveb Opava a rovněž členkou Hospodářské komory, paní Krejčí, o možné spolupráci na aktivitách 

týkajících se polytechnického vzdělávání pro MŠ a ZŠ. V jednání je aktuálně projekt „ponky do 

školek“, které by mohli vyrábět studenti SPŠ stavební Opava. V další rovině projednávané spolupráce 

je i užší spolupráce s firmami a středními školami. V případě „ponků do školek“ by rovněž vznikly 

metodické listy s cca 10 vzdělávacími moduly, jež budou určené pedagogům v MŠ (např. v okrese 

Opava je řada tiskařských firem - zde se nabízí modul zaměřený na výrobu papíru ze škrobu. 
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V modulu se pedagogové naučí také odborné termíny pro danou oblast průmyslu a získají návod, jak 

danou problematiku dětem poutavě a erudovaně přiblížit). 

H. Paverová informovala členy PS, že oblast polytechniky je reflektována již na úrovni mateřských 

škol, kdy je plánováno několik aktivit. Dne 12. 12. 2018 bude uskutečněna PS pro předškolní 

vzdělávání, kde vystoupí i p. Ing. Petr Vitáskem z Dolní oblasti Vítkovice (DOV), který je autorem 

Malého řemeslníka a přítomným detailně představí tento projekt a zodpoví všechny případné otázky. 

Tato aktivita se spustí pravděpodobně již v lednu 2019. H. Paverová následně krátce popsala aktivity 

za oblast předškolního vzdělávání, které jsou zaměřené na polytechniku. V závěru H. Paverová 

stručně představila krajský program OKAP a předala spolu s kolegou Kamilem Kupkou hlavní 

informace ze setkání, které proběhlo v pondělí 26. 11. v DOV. Detailnější informace byly zaslány 

školám via e-mail. Důležité je, aby školy byly registrovány v systému DOV.    

Všem přítomným bylo poděkováno za účast! 

Zápis zapsali a zpracovali: Hana Paverová, Kamil Kupka 

 

 


